



The launch of the "Tanmia Liquidity Fund," valued at \$126 million, aims to enhance liquidity on the Muscat Stock Exchange while achieving long-term capital growth for the fund.

The "Tanmia Liquidity Fund " was inaugurated at the Muscat Stock Exchange. The fund, which has a value of USD 126 million, is dedicated to enhancing market depth and boosting liquidity on the exchange while achieving long-term capital growth for the fund. Oman National Investment Development Company "Tanmia," a leading investment and fund management company, will act as the investment manager in collaboration with SICO BSC (c), a leading regional asset manager, broker, and investment banking services.

The timing of the fund's launch aligns strategically with the ongoing reforms within the Omani capital markets, coinciding with announcements of new IPOs, regulations pertaining to market making, and intensified marketing endeavors by MSX through roadshows and other promotional activities. In recent months, the MSX has undergone a series of initiatives geared towards bolstering the local capital markets, and there has been a notable reform in certain capital market regulations, particularly concerning the dividends tax.

Khalid bin Awadh Al Balushi, CEO of Tanmia, emphasized that this project marks a milestone in Tanmia's long journey with its strategic partners to launch "Tanmia Liquidity Fund", which will expand the investor base and enhance liquidity in local financial markets. He expressed gratitude to the Capital Market Authority, the Muscat Stock Exchange, Muscat Clearing and Depository, and the National Program for Financial Sustainability for their adequate support in realizing the vision of establishing the fund. He added, "This fund is an extension of the company's journey - since its establishment in 1998 - in launching various investment initiatives and products that achieve investment returns and enhance the national economy. We at Tanmia always seek to promote

sustainable investments and maximize value for shareholders, in collaboration with various financial institutions and regulatory authorities, to achieve the vision of Oman 2040 in line with the noble directives of His Majesty Sultan Haitham bin Tarik – may God protect him."

SICO's Group CEO, Najla M. Al Shirawi, commented, "The launch of "Tanmia liquidity Fund" underscores the joint efforts of SICO and our partners in Oman, backed by the regulatory authorities in the Sultanate of Oman. We're grateful to our partners for their confidence in our abilities and dedication to improving the liquidity for shares of listed companies. Highly liquid financial markets are essential in providing tangible advantages to the national economy. A robust and dynamic capital market can significantly increase economic growth and promote a more diversified economy."

The partnership between SICO and Tanmia aims to emulate the prosperous model of the Bahrain Liquidity Fund, SICO's fund on the Bahrain Bourse. Since its inception, this fund has nearly tripled the market's overall liquidity. Consequently, the index has achieved impressive returns, while listed companies have enjoyed enhanced valuation.

-Ends-

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with USD 6.2 bn in assets under management (AUM). Today, SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees three wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Invest, a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS), and a full-fledged capital markets services firm, SICO Capital, based in Saudi Arabia. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities. Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees.

About Tanima

Omani National Investment Development Company "Tanmia" was established in 1998 by a royal decree with the aim of establishing and managing investment funds and portfolios. In response to the economic developments in the Sultanate of Oman and based on accumulated experiences over a decade of successive achievements, Tanmia engaged in direct investments in various sectors such as industry, tourism, telecommunications and other key sectors that form the backbone of the national economy of the Sultanate. Tanmia distinguishes itself with a diversified investment portfolio in terms of investment instruments and sectors and public financial markets, as well as private equity and treasury investments. Tanmia also plays a vital role in attracting foreign investments to the Sultanate and facilitating their flow by enhancing its investment partnerships and strategic alliances with various regional and global counterparts

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com



إطلاق "صندوق تنمية للسيولة"، بقيمة 126 مليون دولار أمريكي؛ بهدف تعزيز السيولة في بورصة مسقط مع تحقيق نمو في رأس مال الصندوق على المدى الطويل.

دُشِّنَ "صندوق تنمية للسيولة" في بورصة مسقط، والذي تبلغ قيمته 126 مليون دولار أمريكي، ويستهدف الصندوق تعزيز سيولة أسهم الشركات المدرجة في بورصة مسقط. وستقوم الشركة العمانية لتنمية الاستثمارات الوطنية "تنمية" -الشركة الرائدة في مجال الاستثمار وإدارة الصناديق الاستثمارية- بدور مدير الاستثمار بالتعاون والشراكة مع سيكو -البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية. ويأتي إطلاق "صندوق تنمية للسيولة" متزامناً مع التطورات المتتالية التي تشهدها أسواق رأس المال العمانية، بما في ذلك الإعلان عن عدد من الاكتتابات الجديدة، وإصدار لوائح عمليات صناعة السوق، وتكثيف الجهود التسويقية من جانب بورصة مسقط؛ من خلال الحملات الترويجية الإقليمية. كما شملت عمليات التطوير التحفيزية تعديلات ملموسة على بعض المتطلبات التنظيمية لأسواق رأس المال، خصوصاً ما يتعلق بالضرائب على الأرباح الموزعة.

من جانبه، أشار **الفاضل خالد بن عوض البلوشي** - الرئيس التنفيذي لتنمية أن هذا المشروع يمثل علامة فارقة في الرحلة الطويلة التي قامت بها "تنمية" مع شركائها الاستراتيجيين؛ لندشين "صندوق تنمية للسيولة"، والذي سيعمل على توسيع قاعدة المستثمرين، وتعزيز السيولة في أسواق المال المحلية. كما توجه بالشكر إلى هيئة الخدمات المالية، وبورصة مسقط، والبرنامج الوطني للاستدامة المالية، وشركة مسقط للمقاصة والإيداع؛ لدعمهم الفعال في تحقيق رؤية إنشاء الصندوق. وأضاف: "يعتبر هذا الصندوق هو امتداد لمسيرة الشركة - منذ تأسيسها في عام 1998م - في إطلاق المبادرات والمنتجات الاستثمارية المختلفة التي تحقق العوائد الاستثمارية بالإضافة إلى تعزيز الاقتصاد الوطني، ونحن في تنمية نسعى دائماً لتعزيز الاستثمارات المستدامة، وتعظيم القيمة المضافة للمساهمين، بالتعاون مع المؤسسات المالية المختلفة والجهات التنظيمية؛ لتحقيق رؤية عمان 2040؛ تماشياً مع التوجيهات السامية لحضرة صاحب الجلالة السلطان هيثم بن طارق - حفظه الله ورعاه-".

وأعربت **الفاضلة نجلاء محمد الشيراوي** - الرئيس التنفيذي لسيكو عن اعتزازها بطرح "صندوق تنمية للسيولة"، قائلةً: "إن هذا الصندوق قد جاء ثمره للتعاون بين سيكو وعدد من الشركاء العمانيين، بالإضافة إلى دعم الهيئات التنظيمية المختلفة في سلطنة عُمان، وبهذه المناسبة نتقدم بالشكر والامتنان لشركائنا على ثقتهم بقدراتنا وتميزنا في مجال تعزيز السيولة لأسهم الشركات المدرجة"، وأضافت الشيراوي: "تساهم الأسواق

المالية التي تتمتع بسيولة عالية في تحقيق منافع حقيقية للاقتصاد الوطني؛ فأسواق المال تعدّ القلب النابض لأي اقتصاد، وتستطيع الإسهام في الوصول إلى معدلات نمو اقتصادي أعلى وأكثر تنوعاً.

وتهدف الشراكة بين تنمية وسيكو إلى محاكاة النموذج الناجح لصندوق البحرين للسيولة، الصندوق التابع لسيكو في بورصة البحرين. فمنذ تأسيسه، نجح هذه الصندوق في زيادة سيولة السوق ثلاثة أضعاف تقريباً، كما حقق المؤشر عائدات جيدة، وشهدت الشركات المدرجة تقييم سوقي أفضل.

نبذة عن سيكو:

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 6.2 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على ثلاث شركات تابعة ومملوكة لها بالكامل: (سيكو انفسست؛ وهي دار وساطة مالية مقرها أبو ظبي، وسيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، بالإضافة إلى: سيكو المالية المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية، والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي أخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات؛ باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوقاً، يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي، من أمهر الخبراء، يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها؛ نحو مزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسسية قوية، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواسر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري، الذي يتألف من نحو 150 موظف مميز عبر المجموعة

نبذة عن شركة تنمية:

تأسست الشركة العمانية لتنمية الاستثمارات الوطنية ش.م.ع.م "تنمية" في العام 1998م، بموجب مرسوم سلطاني سامي؛ وذلك بغرض إنشاء وإدارة صناديق الاستثمار والمحافظة الاستثمارية. واستجابة للتطورات الاقتصادية التي طرأت على سلطنة عُمان، واستناداً إلى الخبرات المتراكمة على مدى عقد من النجاحات المتتالية، انخرطت تنمية باستثمارات مباشرة في قطاعات متعددة، كالصناعة والسياحة والغذاء والتكنولوجيا والاتصالات وغيرها من القطاعات الرئيسية، التي تشكل عصب الاقتصاد الوطني للسلطنة وتتماشى مع مستهدفات رؤية عمان 2040؛ حيث تتميز "تنمية" بتنوع محفظتها الاستثمارية من ناحية الأدوات الاستثمارية والقطاعات؛ والتي تشمل الاستثمارات في الأسواق المالية العامة، بالإضافة إلى استثمارات الملكية الخاصة والخزينة. كما تلعب "تنمية" دوراً حيوياً في جذب الاستثمارات الخارجية للسلطنة، وتدفعها، عن طريق تعزيز شراكاتها الاستثمارية والاستراتيجية مع مختلف الأطراف على الصعيد الإقليمي والعالمي.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس
مدير العلاقات العامة، سيكو
هاتف مباشر: (+973) 1751 5017
البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com